
Zápis ze schůzky Školské rady při ZŠ Meteorologická 

konané dne 19. 10. 2016 

 

Přítomni: p. Bělecký, p. Horčík, p. Hrubý, pí. Mašková, p. Řezanka, pí. Sixtová, pí. Stehlíková, 

pí. Šavelková, pí. Tomášková  

Omluvena: pí. Adámková 

Program:  

1. Volba předsedy Školské rady 

2. Jednací řád Školské rady 

3. Výroční zpráva školy 

4. Informace, podněty, diskuse 

Jednání: 

1. Ředitel školy přivítal členy Školské rady, kteří byli zvoleni ve volbách. Proběhla volba předsedy. 

Jednomyslně byla předsedkyní Školské rady zvolena paní Helena Sixtová. 

 

2. Členové rady jednomyslně přijali navržený jednací řád (příloha 1). 

 

3. Proběhla diskuse k předložené výroční zprávě. Ředitel školy připomněl na základě zápisů 

z Rady rodičů i Školské rady, z jakých důvodů byl postupně nutně omezen přístup a volný pohyb 

rodičů po škole. Tím byl ukončen projekt Rodiče vítáni. Další připomínky zaslané členy rady 

mailem byly do finální verze výroční zprávy zapracovány. Přítomní členové rady jednomyslně 

schválili Výroční zprávu za školní rok 2015-2016 (příloha 2). Paní Adámková svůj souhlas zaslala 

mailem. 

 

4. Informace ředitele školy: skončila koncepce školy zpracovaná pro minulé roky, další koncepce 

bude vypracována až v návaznosti na MAP (místní akční plán), což bude odhadem za rok. V této 

souvislosti nabídla paní Tomášková, že přepošle materiály, které jí o práci na MAP docházejí, 

a informovala členy, kde mohou další informace k tomuto tématu najít. Paní Šavelková 

nabídla, že se ráda zapojí do činnosti některé pracovní skupiny. Pan ředitel již je členem 

pracovní skupiny o inkluzi. Členové Školské rady se dohodli, že se podle zájmu mohou zapojit 

do tvorby MAP, do práce některé skupiny. Takový člen bude ovšem vystupovat jako běžný 

občan, nemá mandát vystupovat za celou Školskou radu. Může informovat ostatní členy 

o svém zapojení, informovat je o práci v dané pracovní skupině a soustřeďovat nápady 

ostatních ke konkrétní problematice dané pracovní skupiny. 

 

5. Paní Šavelková se dotázala na projektové záměry[ŠLIP1] [r2] školy pro aktuální školní rok a 

navazující období. Pan ředitel odpověděl, že se čeká na MAP, projekty musí být cílené a 

navazovat na MAP. 

 

6. Na dotaz na kapacitu školy a výhled na další roky odpověděl pan ředitel, že není jasné, jak to 

s kapacitou bude. Škola čeká na rozhodnutí zřizovatele. Kapacita školy je stanovena na 600 dětí 

a 20 tříd. Není však možné na umístění žáků do tříd aplikovat aritmetický průměr. Rozložení 



počtu žáků ve třídě odpovídá jejich věku a individuálním vzdělávacím potřebám. Do školy nyní 

chodí 521 dětí.  Ovšem třídy jsou početně menší, místo kapacity 20 tříd je jich v současné době 

již 22. Letos odejde jedna třída devátého ročníku, je tedy možno otevřít pouze jednu třídu 

prvního ročníku. Problém je tedy především v nedostatečných prostorách při zachování 

kapacity 600 žáků. Vzhledem k termínu zápisu do 1. tříd v roce 2017, který proběhne poprvé 

až v dubnu, je v dalším školním roce podstatně zkrácen čas na eventuální úpravu kapacity 

prostor nebo další kroky, které vyvstanou na základě výsledků přijímacího řízení. Členové 

Školské rady proto pověřili paní Sixtovou, aby vznesla na zřizovatele oficiální dotaz, jak je 

zabezpečena kapacita ZŠ pro spádové děti, jaký je výhled na příští dva roky a jaká opatření je 

zřizovatel připraven realizovat v případě nedostatečné kapacity a prostor.  

 

7. V souvislosti se zápisem dětí do prvních tříd zástupci školy informovali radu o průběhu 

minulých zápisů. Např. seznamy dětí z matriky nejsou zcela aktuální, některé evidované děti 

nepřijdou k zápisu, naopak přicházejí děti ze spádové oblasti, které v seznamech nejsou. Loni 

se poprvé podařilo spojit seznamy z matriky i seznamy cizinců. Škola nemá přesné informace 

o postupu zřizovatele ohledně úpravy obvodů pro zápis. Zřizovatel snad poslal návrh na úpravu 

těchto obvodů[ŠLIP3] na MHMP. ZŠ Meteorologická si zatím nastavila kritéria pro přijímání dětí 

tak, aby mohla přijímat děti z celé MČ. 

 

8. Paní Sixtová se zeptala na využívání dotací, především s ohledem na výzvy vyhlášené v rámci 

operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání 2014 – 2020 (OP VVV). Vedení školy 

informovalo Školskou radu o průběžném podávání žádostí o nejrůznější dotace. Úspěšná byla 

žádost o příspěvek na asistenta (jedná se o šablonu na plat a školení) a o kompenzační 

pomůcky pro žákyni se zdravotním postižením. Vedení výuky se začleněním dětí se 

specifickými vzdělávacími potřebami je finančně náročné. V současné době školu navštěvuje 

78 dětí se zdravotním postižením, z toho 12 dětí integrovaných s potřebou podpory asistenta 

pedagoga, dále např. 115 dětí s odlišným mateřským jazykem. Dále byl získán grant na 

vzdělávání celého učitelského sboru v oblasti zlepšování sociálního klimatu ve škole (48 hodin). 

Další čerpané granty jsou uvedeny ve výroční zprávě (příloha2). Pokud se MČ snaží využít vyšší 

dotace z OP VVV na podporu např. stavebních úprav nástavby na budově ZŠ, vedení školy 

o tom není informováno. 

 

9. Pan ředitel informoval členy Školské rady o navýšení rozpočtu školy[ŠLIP4] ze 4 mil. Kč. na 4,4 

mil. Kč. 

 

Přílohy: 

1. Jednací řád Školské rady při ZŠ Meteorologická 

2. Výroční zpráva za školní rok 2015 - 2016 

 

Dne 4. 11. 2016 zapsala: Helena Sixtová 

Ověřila: Lucie Šavelková 

 

Na vědomí: Rada MČ Praha - Libuš a zastupitelstvo MČ Praha - Libuš 



 


